



Dagsorden til Skolebestyrelsesmøde den 23.januar 2024

| | |
|---|--|
| | <p>Mødedeltagere:</p> <p>Forældrevalgte: Astrid Helin, Helle Frederiksen, Karin Lindholt, Kathrine Velin Hansen, Nicolai Nielsen, Nis Benn, Rikke Ørgreen Nielsen, Stinne Busted Frederiksen, Ulrik Stets Hilden</p> <p>Medarbejdervalgte: Cecilie Koigaard Kowalczyk, Maja Sambleben</p> <p>Elevvalgte: Samasti Koli (8.y BO), William Angus Bowler Nielsen (9.d BA)</p> <p>Ledelse: Anne-Margit Bjerglund Lassen, Morten Grundt Bambara</p> |
| Dato: 23.01.2024 | |
| Tid: 18.00 – 21.00 | Gæster: |
| | Afbud: Helle, Stinne, Kathrine og William |
| | Mødeleder: Nis Benn |
| Sted: Personalerummet Afd. Boesager-skolen. | Referent: Morten Bambara |

| Dagsordenpunkt | Formål | Tid | Beslutning/referat | Ansvar |
|--------------------------------------|-------------|-------|---|-----------|
| 1. Godkendelse af referat | Beslutning | 18.00 | Referatet blev godkendt | Mødeleder |
| 2. Godkendelse af dagsorden | Beslutning | 18.02 | Punkt 6 skal rettes til "Dialogmøde" i stedet for "Kontaktforældremøde". | Mødeleder |
| 3. Meddelelser fra elevrådene | Orientering | 18.05 | Der har ikke været møde på Boesager siden sidst. Samasti og Sofia (Suppleant) har været med på fælleselevrådsmøde. Her blev der drøftet kantinemad, herunder sundheden af maden samt størrelsen på portionerne, da der kan være stor forskel på hvor meget en | Eleverne |

| | | | | |
|--|-------------|-------|--|-------------|
| | | | fra 1. klasse og 9. klasse kan spise. Fælles-elevrådet overvejer at lave en fælles indsats for en bedre/ny madordning. | |
| <p>4. Mødedatoer for kommende skoleårs bestyrelsesmøder</p> <p>Bilag: møderække for kommende års møder</p> | Beslutning | 18.15 | <p>Der blev rettet fra Kontaktforældremøde til Dialogmøde.</p> <p>Der blev spurgt ind til muligheden for at veksle imellem lige og ulige uger, og her rettede vi lidt til på nogle af datoerne.</p> <p>Det blev besluttet at tilføje et ekstra, kortere konstitueringsmøde i august, da det vil være en helt ny bestyrelse der skal konstituere sig inden der skal skrives hørings svar.</p> <p>Mødet med 0. klasses kontaktforældre skal også fremgå af mødekalenderen.</p> | Anne-Margit |
| <p>5. Smartwatches i SFO</p> <p>Der har været ønsket en præcisering af skolebestyrelsens princip om elevernes digitale dannelse, så smartatches inddrages i princippet.</p> <p>Bilag: Tilføjelse til princip om elevernes digitale dannelse.</p> | Orientering | 18.25 | <p>Anne-Margit forklarede baggrunden for ønsket, og forklarede arbejdet med at nå frem til den foreslåede rettelse til princippet.</p> <p>Der blev stillet spørgsmålstegn til, at urene sidestilles med mobiltelefoner, men ikke indsamles ligesom mobiltelefoner.</p> <p>Der blev foreslået en regel om, at de skal ligge i tasken i skoletiden, og kan tages frem i SFO-tiden.</p> <p>Det handler om at sikre, at eleverne ikke distraheres fra deres skoledag. Det handler om at det skal være relationen mellem eleven og de voksne på skolen der skal være den centrale. Et Smartwatch bidrager ikke til ovenstående på en hensigtsmæssig måde.</p> <p>Det er vigtigt at det princip der besluttet, også er muligt at håndhæve, uden at det bliver en pædagogisk kamp for de voksne på skolen.</p> <p>Der var bred enighed om at sidestille Smartwatches med mobiltelefoner, og at som udgangspunkt indsamles og lægges i et aflåseligt skab. Der var ikke en klar konklusion for SFO-tiden, men flere mente at urene bør være i tasken SFO-tiden.</p> <p>Et bud på et tillæg til princippet, gives til elevrådet, med henblik på at få deres kommentarer og kvalificere tillægget.</p> | Anne-Margit |

| | | | | |
|---|---------------------|--------------|---|--------------------|
| <p>6. Dialogmøde d. 28/2 Den konkrete planlægning af mødet med deltagere og fordeling af opgaver.</p> | <p>beslutning</p> | <p>18.35</p> | <p>Nis havde sendt et forslag til dagsorden og temaer til mødet, på baggrund af drøftelsen på det seneste bestyrelsesmøde.</p> <p>Tema 1 Skole-hjem- og forældre-samarbejde om temaer som alkohol/festkultur, seksualitet, digitale medier på skolen og uden for skolen</p> <p>Tema 2 Sampil mellem skole og hjem ifm. den almindelige skoledag</p> <p>Tema 3 SFO (og klub)</p> <p>Tema 4 Åbent tema – drøftelse af, hvad tilhørerne har på hjerte.</p> <p>Nis uddybede tankerne bag hans forslag.</p> <p>Formålet med mødet er at få input fra forældrene på skolen, ift. de ting der ikke virker og de ting de ønsker at få mere af. I hvilken retning ønsker de skolen skal bevæge sig.</p> <p>Det er også et møde hvor der er mulighed for at oversætte og forklare de beslutninger og tiltag der tages/sættes i værk.</p> <p>Fra skolebestyrelsen deltager</p> <ul style="list-style-type: none"> - Nis - Rikke (Tema 3) - Maja (Tema 3) - Ulrik - Morten - Anne-Margit <p>Anne-Margit spørger Stinne og Helle om de har mulighed for at være med på mødet. Skoleledelsen stiller med fire personer til mødet.</p> | <p>Nis</p> |
| <p>7. Indskrivning for det kommende år. Vi har allerede de reelle tal for indskrivningen til skolerne til næste år.</p> | <p>Orientering</p> | <p>18.55</p> | <p>Som det ser ud lige nu, så starter der 71 børn på Balsmoseskolen, og 121 på Boesager. Det betyder at der vil være henholdsvis tre og fem klasser på Bals og Boes.</p> | <p>Anne-Margit</p> |
| <p>8. Brugertilfredshedsundersøgelse</p> | <p>Orientering,</p> | <p>19.00</p> | <p>Begge skoleafdelinger har modtaget rapportering fra brugertilfredshedsundersølgens,</p> | <p>Anne-Margit</p> |

| | | | | |
|---|--------------------------------|--------------|--|--------------------|
| <p>Bilag: brugertilfredshedsundersøgelse Egedal og brugertilfredshedsundersøgelse landtal</p> | <p>drøftelse og beslutning</p> | | <p>der blev gennemført i januar/februar måned i 2023, og vi fik resultatet dec.2023. Resultaterne var ikke tilfredsstillende. Derfor er lederne på hver afdeling er i gang med at sætte nogle tiltag i gang.</p> <p>På Boesager er det besluttet at det er kommunikation til forældre i ift. konflikter samt fokus på kommunikationen omkring klassens generelle trivsel i ugeplaner m.v.</p> <p>På Balsmoseskolen er det ikke endeligt besluttet endnu, men det er nogle af de samme overvejelser.</p> <p>Bestyrelsen ønsker at modtage orientering på næste bestyrelsesmøde i marts, og vil også drøfte om bestyrelsen har selvstændige ønsker til tiltag.</p> | |
| <p>9. Pause</p> | | <p>19.40</p> | | |
| <p>10. Evt.</p> | | <p>19.50</p> | <p>Der skal laves nye styrelsesvedtægter i forbindelse med en ny skolestruktur og de sendes i høring omkring uge 7, og her skal der så evt. udarbejdes et høringssvar. Nis og Anne-Margit laver et udkast til et høringssvar, der sendes til resten af bestyrelsen til gennemsyn.</p> <p>Astrid havde sendt følgende punkter</p> <ul style="list-style-type: none"> - Kontaktforældrearbejdsgruppe - Nationale overgangstest - Hvordan kan forældre støtte deres børn? (er nuet af emnerne på dialogmødet) <p>Nicolai træder ud af bestyrelsen med udgangen af skoleåret.</p> | <p>Alle</p> |
| <p>11. Gennemgang af principper - udskydes</p> <p>Det anbefales at punktet udskydes til de nye bestyrelser på de to skoler i Smørum, der alligevel skal foretages et gennemsyn.</p> <p>Bilag: samtlige principper, der er vedtaget hidtil</p> | <p>Drøftelse og beslutning</p> | <p>20.00</p> | <p>Udskydelse blev besluttet.</p> | <p>Anne-Margit</p> |
| <p>12. Skolestrukturproces</p> <ul style="list-style-type: none"> • Skolebestyrelsesvalg • Styrelsesvedtægterne • Bestyrelsesrepræsentanternes mandat ved kommende skolelederansættelsessamtaler. | <p>Drøftelse</p> | <p>20.05</p> | <p>Bestyrelsen besluttede at arbejde på almindelig vis indtil delingen af skolerne, så beslutninger tages rettidigt og skolernes drift bliver så sikker som muligt.</p> | <p>Anne-Margit</p> |

| | | | | |
|--|-------------------------|--------------------|--|-----------------------|
| Bilag: styrelsesvedtægterne | | | Der var en drøftelse af, hvad medlemmerne skal være opmærksomme på i ansættelsesprocessen af nye skoleledere. | |
| 13. Årshjul – prioritering I tilfælde af, at vi i løbet af foråret må prioritere i, hvilket emner, som vi kan nå at behandle i bestyrelsen, så tager vi en dialog om, hvordan vi forholder til årshjulet herfra. Bilag: skolebestyrelsens årshjul | Beslutning | 20.10 | Vi drøftede de kommende temaer i foråret, og om der var temaer som vi vurderer, ikke kan vente, hvis der i stedet skal bruges tid på skolestrukturen. Lektier, Smartwatches og elevfravær fastholdes som minimum. | Nis |
| 14. Lektier Bestyrelsen har ønsket en drøftelse af omfanget og brugen af lektier og have mulighed for at tage stilling til, om bestyrelsen skal lave et princip til skolen omkring lektielæsning. Skolen holder et oplæg med udgangspunkt i forskning på området, og derefter kan bestyrelse forholde sig til problemstillingen. | Drøftelse og beslutning | | Punktet udskydes til næste møde | Anne-Margit |
| 15. Meddelelser fra bestyrelsens formand | Orientering | 20.45 | | Nis |
| 16. Meddelelser fra skoleledelsen | Orientering | 20.50 | Anne-Margit uddybede meddelelserne fra skolens ledelse. | Anne-Margit og Morten |
| 17. Kommunikations behov Fast punkt på bestyrelsens dagsorden vedr. behov for kommunikation til forældre og andre. Bestyrelsen drøfter om der er punkter / beslutninger eller andet fra mødet, som med fordel kan kommunikeres. | | 20.55 21.00 | Emner til video fra bestyrelsesmødet - Dialogmøde - Indskrivninger - Smartwatches | Alle |

| Næste møde-dato | Næste møde – tid | Næste møde – Sted | Ansvar - dagsorden |
|-----------------|------------------|-------------------|--------------------|
| d.21.03.2024 | Kl.18.00-21.00 | Balsmoseskolen | Nis og Anne-Margit |